
C l o u d - M e s s e n g e r

“a contemporary creator with electronics, projection and magical music for 
block-flutes and dance: Cloud-Messenger...” (VPRO, Dutch TV, Amsterdam)

Fred Momotenko

t h e  c r o s s - m e d i a  p e r f o r m a n c e

music

selection “World Music Days 2012”

selection “November Music 2012”

selection Dutch TV “Vrije Geluiden”

choreography

animation

block-flutes

live dance

virtual dance

Hans Tuerlings

Jasper Kuipers

Jorge Isaac

Gilles Viandier

Daniela Lehmann

s t r u g g l e  a g a i n s t  l o n e l i n e s s



Cloud Messenger ist ein 45 minütiges medienübergreifendes Projekt über den 
Einfluß der Einsamkeit auf die menschliche Psyche. Gestaltung und Verlauf 
sind inspiriert vom Fabelgedicht Meghaduta, das im 5. Jahrhundert vom 
Sanskritlyriker Kalidasa verfasst wurde.

Es berichtet über einen Verdammten, der von den Göttern gestraft von seiner 
jungen Braut getrennt wurde. Nach vielen Monaten der Einsamkeit überredet 
er eine vorbeiziehende Wolke seiner geliebten Braut eine Nachricht zu 
überbringen.

Der russisch-niederländische Komponist Fred Momotenko interpretiert zusammen 
mit dem Choreografen Hans Tuerlings und Trickfilmzeichner Jasper Kuipers 
die Reise der Wolke durch Scheinwelten  und das Sinnieren des Geknechteten. 
Gefühle der Leidenschaft, Hoffnung, Verzweiflung und Empörung sind in den 
Rollen vereint.

Die Performance ist ein multimediales Aufeinandertreffen von Live-
Tanz, im Raum projezierter Animation und virtuellem Tanz, Live-Musik und 
elektronischer Suround-Sound Komposition.

Das Ganze ist beseelt von den Stimmungen der ursprünglichen Charaktere und 
gleichzeitig hochaktuell. Mit der Choreografie von Hans Tuerlings, der  
Animation aus Lehm von Jasper Kuipers und der Komposition von Fred Momotenko 
erwächst daraus eine neue Poetik, die uns im Hier und Jetzt berührt.
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Cloud Messenger is a 45 minute cross-media project about the influence of
loneliness on the human psyche. Composition and script are inspired by the 
mythical poem Meghaduta dating from the 5th-century Sanskrit poet Kalidasa. 
The poem tells about a divine servant who, for punishment separated from 
his young bride and after many months of solitude, begs a passing cloud to 
convey a message to her.

The Russian-Dutch composer Fred Momotenko interprets together with 
choreographer Hans Teurlings and animator Jasper Kuipers the musings of the 
servant and the journey that the cloud makes past illusory appearances. 
Feelings such as passion, hope, despair and rebellion are well represented 
in the characters.

The performance is a multimedia encounter between live dance, spatial 
projected animations and virtual dance, live music and electronic 
compositions in surround sound. The content of the whole is full of many 
moods of the original characters, but with the choreography of Hans 
Tuerlings, the clay animation Jasper Kuipers and composition of Fred 
Momotenko it forms a new poetic and at the same time a highly topical 
tableau.



Fred Momotenko music, script, electronics

cast:

choreography

animation

block-flutes

live dance, choreography collaboration

virtual dance, choreography collaboration

light design

light design collaboration

camera operation

compositing video

video mappings support

costumes

set collaboration

production

co-production

Hans Tuerlings

Jasper Kuipers

Jorge Isaac

Gilles Viandier

Daniela Lehmann

Jos Meijers

Jos Wabeke

Vincent Vriens

Vinny Jones

Luc van Esch

Sruli Recht

Concinnitas Foundation

Babs Appels

Festival November Music



sponsors:

gratitude:

Hilvaria Studio’s

Mr. Bert Palinckx
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co-production

material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

material sponsor

donator

donator

donator

donator

donator

NIAf

Mr. Theo van Dooremalen

HW Sound

Pruductiehuis Brabant

Mr. L.M.Th.W. Appels

Jacco Maris Vormgeving

Escount bedrijfsadviseurs

Mrs. Marie-Colette van Spaendonck

Mr. T.M.C. Vaes

Harmen Witte Interieurs

Nick van Laarhoven aannemers

contact & show events:

www.cloud-messenger.info info@cloud-messenger.info

http://www.cloud-messenger.info
mailto:info%40cloud-messenger.info?subject=

